
    

SCHRIFTELIJKE VRAAG
Indiener: Leo Morren (GroenLinks)

Datum indiening vraag: 11-03-2020 03-04-2020

Datum verzending antwoord: 12-03-2020 07-04-2020

Formulering: 

Er is  een oproep gedaan aan alle Nederlandse gemeenten om gezamenlijk 500 
vluchtelingenkinderen een veilige plek te bieden. Een aantal gemeenten hebben al hulp toegezegd. 
Deze oproep geldt ook voor ons Berkelland. Wat gaan wij doen?

Dagelijks worden we overspoeld met dramatische beelden uit Griekenland: lekkende tenten, 
kinderen die gestopt zijn met praten, totale uitzichtloosheid.  De humanitaire crisis wordt elke dag 
erger en daarom luiden Stichting Vluchteling, VluchtelingenWerk Nederland en Defence for Children 
de noodklok. Er moet per direct een oplossing komen voor kwetsbare kinderen die zonder ouders op 
de vlucht zijn. Er zitten momenteel ruim 5000 alleenstaande minderjarige vluchtelingen vast in 
Griekenland. Hen wordt toegang ontnomen tot de meest fundamentele rechten zoals onderdak, 
water, eten, medische zorg en onderwijs. Deze minderjarigen hebben recht op bescherming. 
Griekenland kan dit niet alleen oplossen en heeft Europa meermalen om hulp gevraagd. Frankrijk, 
Finland Duitsland en Luxemburg hebben onlangs toegezegd om kinderen over te nemen. 

Ook bij GroenLinks weten wij dat wij de wereld niet kunnen redden. Dit neemt niet weg dat wij wel 
onze verantwoordelijkheid moeten en willen nemen. 500 kinderen voor 350 gemeenten. Dat kunnen 
wij.

Aanvulling 3 april 2020;
Als eerste; dank voor uw antwoorden. Ik begrijp dat wanneer de staatssecretaris vraagt om 
ondersteuning dat wij als gemeente bereid zijn om te helpen. Dat is goed om te horen. 

Er is nu een nieuwe oproep gekomen. Door het Corona-virus dreigt een onhoudbare situatie. Maar 
liefst 13 organisaties, waaronder Amnesty, Unicef en Kerk in actie, roepen gemeentes op om steun 
te betuigen voor het opnemen van 500 kinderen uit de Griekse kampen. 

In Nederland is er sprake van een steeds groter groeiende coalitie van welwillende gemeenten die 
zich bij monde van burgemeester, college en/of gemeenteraad uitspreekt vóór het overnemen van 
alleenstaande kinderen. De teller staat inmiddels op 29 gemeenten die hiermee een krachtig signaal 
aan het kabinet afgeven dat er wel degelijk draagvlak bestaat in de Nederlandse samenleving voor 
het overnemen van deze kinderen. Voogdijinstelling NIDOS heeft laten weten dat zij klaar staat als 
Nederland 500 kinderen overneemt.

Bijgevoegd is een kant- en- klare  brief aan de staatssecretaris. Met een oproep om aan te sluiten bij 
het initiatief van de Europese Commissie om op korte termijn te starten met de relocatie van de 
meest kwetsbaren, waaronder de alleenstaande kinderen. En hierbij concreet aan te bieden om 500 
kinderen over te nemen en veilige opvang te beiden in Nederland.

Nieuwe vraag; Is de portefeuillehouder bereid om namens de gemeente Berkelland deze brief te 
ondertekenen zodat wij ons aansluiten bij de welwillende gemeenten?

Antwoord nieuwe vraag;
Wij zijn op de hoogte van het nieuws over de situatie in de vluchtelingenkampen en leven mee met 
de vluchtelingen in deze kampen. Het Corona virus treft ons allemaal, maar het komt des te harder 
aan bij kwetsbare mensen die zich door de leefomgeving in de kampen niet kunnen weren tegen de 
verspreiding van het virus.
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De taak om een beroep te doen op de staatssecretaris of het kabinet ligt niet bij gemeenten, maar bij 
de Tweede Kamer. Wij kunnen ons voorstellen dat de fractie van GroenLinks dan ook contact 
opneemt met hun vertegenwoordiging in de Tweede Kamer als het gaat om deze kwestie. Als de 
staatssecretaris vervolgens een beroep op ons doet om naar een oplossing voor deze groep 
vluchtelingen te kijken, gaan wij daar zeer serieus op in. 

Vraag: 
Deelt u de opvatting van GroenLinks dat ook onze gemeente zijn verantwoordelijkheid 
moet nemen en ruimhartig haar deel op zich wil nemen? 

Antwoord:
In het verleden hebben wij gehoor gegeven aan de oproep van het Rijk door 
alleenstaande minderjarige vreemdelingen (AMV’ers) op te vangen op de Leo 
Campus. Wij hebben regelmatig contact met het COA. Het laatste contact is van 2 
maart jl. in een bestuurlijk overleg. Als het Rijk wederom een beroep op ons doet, 
nemen wij dat serieus in overweging en kijken wij hoe wij de opvang in samenwerking 
met alle partijen en organisaties in ons netwerk kunnen organiseren. 

Vraag: 
Bent u bereid om de staatssecretaris te laten weten dat Berkelland haar 
verantwoordelijkheid neemt en bereid is mee te denken in een oplossing voor deze  
kinderen?

Antwoord:
Ja, op het moment dat het COA ons vraagt om mee te denken in een oplossing voor 
opvang van deze kinderen, nemen wij dit serieus in overweging.

Toelichting:
1. Schriftelijke vragen worden kort en duidelijk geformuleerd. 
2. Het antwoord volgt binnen 14 dagen nadat ze zijn ingediend bij de griffie. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken

plaatsen. Bij elke nieuwe vraag kunt u d.m.v. de tabtoets een nieuwe regel aanmaken. Het 
antwoord zal dan geplaatst worden bij de desbetreffende vraag. 


